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تکرار چندباره حادثه 
در کلاس های درس  

با استحکام  پایین
به  آموزش  سخنگوی کمیســیون  ایلنا: 
وقوع حادثه ریزش سقف در دو مدرسه 
از آغاز مهر تاکنون واکنش نشــان داد و 
درباره چرایی تشــکیل کلاس درس در 
مدارس با اســتحکام پایین توضیحاتی 

ارائه داد.
«احســان عظیمی راد»، ســخنگوی 
کمیســیون آموزش مجلس، در واکنش 
بــه وقوع حادثــه ریزش ســقف در دو 
مدرســه از آغاز مهر تاکنــون گفت: اگر 
این موضوع به حوزه نوســازی مدارس 
مربوط باشــد و این مدارس در دســته 
مدارس نیازمند به نوســازی قرار بگیرد، 
بایــد در اداره کل نوســازی شــهرها و 
اســتان ها دربــاره ایمنی ایــن مدارس 
آنها  اســتحکام ســاختمان  و سنجش 
بررسی به عمل آید. کمیسیون نیز حتما 
به ایــن مســئله خواهد پرداخــت و با 
احضار مسئولان مربوطه وظیفه نظارتی 
خود را انجام خواهد داد. عظیمی راد در 
پاسخ به این سؤال که چرا اجازه تشکیل 
کلاس درس در مــدارس با اســتحکام 
پاییــن داده می شــود، گفــت: اداره کل 
نوســازی مدارس، بر اساس قوانینی که 
دارد، بــه ارزیابی مــدارس می پردازد تا 
مشخص شود که استحکام ساختمان ها 
در چــه حد اســت. نتایج ایــن ارزیابی 
تعیین خواهد کرد که آیا کلاس در سال 
بعد نیز می تواند دایر باشد یا خیر؟ البته 
در این میــان اصرار معلمــان، آموزش و 

پرورش و والدین نیز بی تأثیر نیست.
نماینــده شــهر مشــهد در مجلس 
شــورای اســلامی درباره علــت اصرار 
والدین به برقراری کلاس ها در مدارس 
فرســوده گفت: در شــهر مشــهد نیز با 
چنین مشکلی مواجه بودیم؛ در حاشیه 
شهر مشهد مدارســی داشتیم که اداره 
کل نوســازی آنهــا را از نظــر کیفیــت 
نامناســب اعلام کرد، اما والدین تجمع 
کردنــد و گفتند امــکان تأمیــن هزینه 
فرســتادن فرزنــدان خود بــه مدارس 
دورتــر را ندارنــد. در جلســه ای که با 
مسئولان نوســازی داشتیم، درخواست 
کردیم تا هنگام تکمیل نوسازی مدرسه 
یا اختصاص فضایی جدید، در صورتی  که 
اداره  با اســتانداردهای  مدرسه چندان 
نوســازی در تعارض نیســت، یک سال 
دیگر نیز اســتفاده شــود و همین اتفاق 
هــم افتــاد. اصــرار والدین نیــز گاهی 
آمــوزش و پرورش را مجبــور و مجاب 
می کند، امــا قوانین نیز پا برجا هســتند 
و اگر مدرســه ای از نظر استحکام ایراد 
اساسی دارد، اصرار والدین نیز نباید این 

اجازه را به مسئولان بدهد.
آمــوزش  کمیســیون  ســخنگوی 
مجلس در پاســخ بــه این ســؤال که 
در اطلاعیــه آموزش  و پرورش اســتان 
آذربایجــان غربــی ریزش ســقف یک 
کلاس درس کــه منجر بــه مصدومیت 
توصیف  دانش آموز شــده، جزئــی  دو 
شــده بود، با توجه به این موضع گیری 
اســتانداردهای حاکم بــر تعیین ایمنی 
مدارس چگونه تعیین می شــود، گفت: 
کمیسیون آموزش در بحث استانداردها 
دخالت نمی کنــد و وظیفه آن بیشــتر 
نظــارت بر فراینــد آمــوزش و پرورش 
اســت. مباحــث مربوط به ســاختمان 
مــدارس نیــز می توانــد جزئــی از این 
وظیفه باشــد و آن هم در قالب نظارت 
انجــام می شــود. عظیمــی راد اضافه 
کــرد: کمیســیون آمــوزش از نظر فنی 
درباره اســتانداردها اظهار نظر نمی کند، 
امــا می تواند هنگام احضار مســئولان 
نوسازی و شــنیدن گزارش آنان از چند 
کارشناس خبره این حوزه دعوت کند تا 

نظر فنی خود را به کمیسیون بدهند.
او در پاســخ به پرسشی درباره نحوه 
هزینه کــرد بودجــه اختصاص یافته به 
نوســازی مدارس بیان کــرد: تنها چهار 
مــاه از تشــکیل کمیســیون آمــوزش 
می گذرد. علاوه بر این جلسات کمیسیون 
پس از تعیین دولت آغاز شــده  و عملا 
تنها دو، سه جلســه تشکیل شده است 
و هنوز فرصت بررســی آمــار اداره کل 
نوسازی فراهم نشده اســت، اما قطعا 
در آینــده این اقدام انجام خواهد شــد 
و کمیســیون فعلی نیز از اداره نوسازی 
دعــوت خواهــد کــرد تــا در مجلس 
حاضر شــود و از اعتبارات خود و نحوه 
هزینــه آنها گــزارش دهنــد؛ کما اینکه 
در  غیرانتفاعــی  مــدارس  حــوزه  در 
آینده نزدیک، جلســه ای با معاون وزیر 

خواهیم داشت.

نخستین جلسه شورای  عالی فضای مجازی 
در دولت چهاردهم انتقاداتی را کلید زد

برخورد با فیلترشکن ها یا فیلترینگ؟
با وجود وعده هــای پیش از انتخاباتــی رئیس جمهور درباره رفع 
فیلترینــگ، جلســه روز گذشــته شــورای  عالی فضــای مجازی 
ناامیدکننــده بود و بحث فیلترینگ و فیلترشکن فروشــی مورد توجه قرار 
گرفت. برخلاف انتظارات که ممکن بود درباره رفع فیلترینگ بحث شود، 
تأکید بیشــتر بر مقابله با فروش فیلترشکن ها بود. رئیس جمهوری گفت 
برخــی افراد از طریق فروش فیلترشــکن ها ســودهای کلان به دســت 
می آورند و این وضعیت به نفع کشــور نیست. او دســتور داد تا برخورد 
جدی با ایــن موضوع صورت گیرد و راه حل هایی برای مقابله با این بازار 

غیرقانونی پیدا شود.
این موضع پزشــکیان واکنش های متعددی به همراه داشــت. برخی 
از منتقدان به این نکته اشــاره کردند که به جای تمرکز بر فیلترشــکن ها، 
بهتر اســت به موضوع اساسی فیلترینگ و نارضایتی مردم از آن پرداخته 
شود. از دیدگاه منتقدان، مردم به دلیل محدودیت های اعمال شده ناچار 
به استفاده از فیلترشکن هستند و برخورد با فروشندگان آن تنها مشکل را 
عمیق تر خواهد کرد، بدون آنکه به رفع ریشه ای مشکل بپردازد. همچنین 
برخی از کارشناسان نیز بر این باورند که سیاست های فضای مجازی باید 
بر اســتفاده بهتر از این فضا و افزایش آزادی های دیجیتال متمرکز شود، 

نه بر ایجاد تنگنا برای ابزارهای دسترسی .
رئیس جمهور با اشــاره به موضوع فروش فیلترشــکن توسط عده ای 
ســودجو، با بیان اینکه برخــی با فیلترشکن فروشــی پول های میلیاردی 
کســب می کنند که این برای کشور خوب نیست، دستور داد تا این مسئله 
حتمــا به شــکل دقیق و جــدی مورد رســیدگی قرار گرفتــه و تصمیم 
مقتضی در این مورد و به طور کلی زمینه های رواج چنین کســب وکاری 

اتخاذ شود.
رئیس جمهــور در ایــن جلســه با بیان اینکــه ابتدا باید یــک ارزیابی 
دقیق داشــته باشــیم از اینکه در هــر لایه ای از عرصــه فضای مجازی 
در چــه نقطــه ای قرار داریم، گفت: بعد از اینکه مشــخص شــد در چه 
جایــگاه و نقطه ای قرار داریم، باید مشــخص کنیم که چه کســانی چه 
مســئولیتی بر عهده دارند و ســپس مســئولان امر، بر اساس زمان بندی 
قابــل ارائــه و برنامه ریزی اجرائی و مالی انجام شــده، اقــدام به اجرای 

مأموریت ها کنند.
پزشــکیان با تأکید بر لزوم اجرائی شــدن سیاســت های ابلاغی مقام 
معظم رهبــری در حوزه فضای مجازی، افــزود: فضای مجازی فرصت 
بســیار ارزشمندی برای کشور است و ما می توانیم از این بستر بسیار مهم 
در موارد مهمی مثل ارتقای کمــی و کیفی آموزش و افزایش مهارت ها 

استفاده بهینه کنیم.
رئیس جمهــور تصریح کــرد: بــرای اینکــه بتوانیم در حــوزه اجرا، 
موضوعات را درســت عملیاتی کنیم، حتما باید بدانیم که در حال حاضر 
وضعیت موجود ما در حوزه فضای مجازی چیست و سپس سراغ تدوین 
برنامه و اجرای آن برویم؛ از این رو مرکز ملی فضای مجازی باید گزارشی 
از وضــع موجود و اولویت های اجرائی را براســاس منابــع موجود و با 
همکاری دســتگاه ها و سازمان های مرتبط تهیه و به صحن شورای  عالی 

فضای مجازی ارائه کند.
پزشــکیان با بیان اینکه دولت چهاردهم به دنبال اجرای قانون است 
و حتمــا قانون را اجرا خواهد کرد، اظهار داشــت: باید از ظرفیت فضای 
مجازی به صورت حداکثری استفاده کنیم و در این راستا، استفاده از توان 

و نیروی انسانی داخلی، بسیار مهم است.
رئیس جمهور تأکید کرد: حفظ نیروی انسانی یکی از موضوعات بسیار 
مهم کشور اســت و باید برای حفظ منابع انســانی متخصص و توانمند 
داخلی که بتواند در رفع مشــکلات کشــور در حوزه فضای مجازی به ما 
کمک کند، هزینه های لازم را صرف کنیم؛ چرا باید نیروی انسانی ما را در 
شــرکت های مهم بین المللی با حقوق های آنچنانی به کار بگیرند، اما ما 
نتوانیم از نیروی انســانی دغدغه مند و باســواد خودمان در داخل کشور 

استفاده کنیم.
معتقــدم حتما بایــد دغدغه های نیروهای انســانی کشــورمان را در 
زمینه های مختلف از جمله تســهیل تردد به کشور مرتفع کنیم و آنها را 
در کنار نیروهای توانمند داخلی، در مجموعه های تخصصی کشور به کار 

بگیریم و کار را به این عزیزان بسپاریم.
رئیس شــورای  عالی فضای مجازی همچنین گفــت: چرا باید نیروی 
انسانی نخبه ما را کشورهای دیگر جذب کنند و پروژه های مهم را به این 
عزیزان بسپارند، اما ما نتوانیم از دانش این هم وطنان استفاده کنیم. باید 
از کسانی که نخبه هستند و استعداد دارند، حمایت کنیم. در پرداختی ها 
به این افراد هم رعایت عدالت در پرداخت حقوق منصفانه و متناســب 
با توانمندی های آنان اســت تا در کشــور بمانند و برای حل مشــکلات 

کمک کنند.
پزشــکیان در بخش پایانی ســخنانش با اشــاره بــه موضوع فروش 
فیلترشکن توسط عده ای سودجو، با بیان اینکه برخی با فیلترشکن فروشی 
پول های میلیاردی کســب می کنند که این برای کشــورمان خوب نیست، 
دستور داد تا این مسئله حتما به شکل دقیق و جدی مورد رسیدگی قرار 
گرفتــه و تصمیم مقتضــی در این مورد و به طور کلــی زمینه های رواج 

چنین کسب وکاری اتخاذ شود.
حامد بیدی فعــال فضای مجازی و مدیرعامــل کارزار در واکنش به 
اولین جلســه شــورای  عالی فضای مجازی به ریاست مسعود پزشکیان 
آن را ناامیدکننده خواند و در شــبکه ایکس نوشت: اخباری که از مباحث 
مطرح شــده در اولین جلسه شورای  عالی فضای مجازی در دولت جدید 
منتشر شده، بسیار بســیار ناامیدکننده و نشان دهنده ادامه همان رویکرد 

سطحی و اشتباه درباره اینترنت، فیلترینگ، مهاجرت و... است.
پزشــکیان از مرکز ملی فضای مجازی خواســته برای تدوین و اجرای 
برنامه هــا، ابتدا «گزارشــی از وضع موجــود و اولویت هــای اجرائی را 
براساس منابع موجود و با همکاری دستگاه ها و سازمان های مرتبط تهیه 

و به صحن شورای  عالی فضای مجازی ارائه کند».

واکنش به یک گزارش

خبر گزارش خبری

جامعهجامعه

هیئت امنــای صرفه جویی ارزی، در واکنــش به خبری در 
«شــرق» با عنوان «خروج هیئت امنــای صرفه جویی ارزی از 
مسیر شیبانی در سه سال اخیر» جوابیه ای به روزنامه «شرق» 

صادر کرد. متن این جوابیه به شرح زیر است:
احتراما با توجــه به مطلب خبری منتشــره در صفحه ۱۰ 
شــماره ۴۹۲۷ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۲۸ جریده وزین شرق با عنوان 
«خروج هیئت امنای صرفه جویی ارزی از مسیر شیبانی در سه 
سال اخیر» با توجه به رسالت روزنامه شرق در امر اطلاع رسانی 
دقیــق و به موقــع و تحلیــل حــوادث و وقایــع در راســتای 
آگاهی بخشی و توســعه کشور (مذکور در ســرمقاله مرقومه 
حضرت عالی در شماره ۴۲۴۷ مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۱۴ روزنامه شرق 
با عنوان شــرق در قرن نو)، خواهشــمند است دستور فرمایید 
جهــت تنویر افــکار خواننــدگان گرامی آن روزنامــه محترم، 
براســاس مفاد ماده ۲۳ قانون مطبوعات، جوابیه هیئت امنای 
صرفه جویی در معالجه بیماران به شرح ذیل، در همان صفحه 
و ســتون و با همان حروف که اصل مطلب منتشر شده است، 

منتشر گردد:
۱- هیئــت امنــای صرفه جویــی ارزی به عنــوان یک نهاد 
حاکمیتی مرتبط با وزارت بهداشــت بــا نیت خیر و نفس حق 
مرد خستگی ناپذیر سال های مبارزه و یار دیرین انقلاب و رهبری 
زنده یاد جناب آقای دکتر عباس شیبانی بر اساس قانون مصوب 
جلسه مورخ ۱۳۷۸/۰۹/۲۱ مجلس شــورای اسلامی تشکیل 
شــده و در راســتای تحقق اهداف و وظایف مقــرره در قانون 
مذکور درخصوص فراهم سازی زمینه معالجه همه بیماران در 
داخل کشور، صرفه جویی ارزی در هزینه های درمانی بیماران، 
بی نیازکردن کشــور از اعزام بیماران به خارج از کشــور، تجهیز 
واحدهای درمانی داخل کشــور، بهبود کمی و کیفی امکانات 
مراکز آموزشی و درمانی داخل کشور، نسبت به تأمین تجهیزات 
ســرمایه ای مورد نیاز دانشگاه های علوم پزشکی کشور و مراکز 
درمانی وابسته و تأمین ملزومات مصرفی حیاتی و استراتژیک 
مورد نیاز بیماران (ازجمله باتری های قلبی، پروتزهای حلزون 
شــنوایی و اقلام مــورد نیاز بــرای انجام عمل پیونــد)  اقدام 

می نماید.
۲- هیئت امنــای صرفه جویــی ارزی در جهت حمایت از 
تولید داخلــی، با نصب العین قــراردادن منویات مقام معظم 
رهبری (حفظه االله تعالی) درخصوص حمایت از تولید داخلی 
به ویژه در راستای تحقق اصول سیاست های اقتصاد مقاومتی 
ابلاغــی معظم له، افزایــش خرید از تولیدکننــدگان داخلی و 
دانش بنیــان را در دســتور کار خــود قرار داده و ایــن رویکرد 
غالب هیئت امنا، منجر به افزایش ســهم تولید داخل در سبد 
خریدهای هیئت امنا از ۹ درصد در ســال ۱۳۹۲ به بیش از ۹۵ 

درصد در پایان سال ۱۴۰۲ شده است.
۳- هیئت امنای صرفه جویی ارزی در راســتای حمایت از 
تولید داخلی تجهیزات پزشــکی، نســبت به تجمیع تقاضای 
محصولات حوزه سلامت، اجرای فرایند مناقصات اختصاصی 
بــرای محصولات و خدمات تولید داخــل و دانش بنیان، خرید 
تضمینــی و تجمیعــی و پیش خریــد کالای تولیــد داخــل و 
دانش بنیــان و انجام پیش پرداخت بــه تولیدکنندگان داخلی 
طرف قرارداد، اســتعلام ظرفیت دانش بنیــان تولید تجهیزات 
پزشکی ســرمایه ای از معاونت علمی فناوری رئیس جمهور و 
شرکت های دانش بنیان، فروش تعهدی و اقساطی محصولات 
تولیــد داخل به دانشــگاه ها و مراکز درمانی جهت ســهولت 

پذیرش کالای تولید داخل اقدام نموده است.
۴- ورود هیئت امنای صرفه جویی ارزی به عنوان بزرگ ترین 
خریدار تجهیزات پزشکی تولید داخل در کشور به مبحث خرید 
تضمینــی اقلام تولید داخل و دانش بنیان و تثبیت ســهم بازار 
ایــن کالاها، با ایجاد آرامش و ثبات نزد تولیدکنندگان داخلی و 
دانش بنیان، موجب فراهم سازی امکان برنامه ریزی درازمدت 
این تولیدکنندگان جهــت پیش بینی و خرید میزان مکفی مواد 
اولیه تولید، فراهم ســازی امکان برنامه ریــزی جهت افزایش 
ظرفیــت و گســترش خطوط تولیــدی، فراهم نمــودن امکان 
فعال ســازی بخش های تحقیــق و توســعه (R&D) جهت 

روز آمدنمودن فناوری های تجهیزات پزشکی شده است.

۵- فعالیت های شرکت آواپزشک زیرمجموعه هیئت امنای 
صرفه جویی ارزی در زمینه تولید ســرنگ، به دلایل ذیل، هیچ 
تعارضی با ســایر شــرکت های خصوصی تولیدکننده ســرنگ 

ندارد:
۵-۱ تأســیس شرکت آواپزشــک کاملا منطبق با مفاد ماده 
چهار قانون تشکیل هیئت امنای صرفه جویی ارزی در خصوص 
ســرمایه گذاری در تولید جهت قطع کامل وابســتگی کشور به 
واردات ملزومات یک بار مصرف پزشــکی بــا تلاش های پیگیر 
زنده یــاد دکتر عباس شــیبانی، در منطقه محروم آشــتیان به 
انجام رسیده و ضمن ایجاد اشتغال برای صدها نفر از جوانان 
برومند و مســتعد منطقه، با بومی ســازی دانش فنی ساخت  
اقلام یک بار مصرف پزشکی نظیر سر سوزن پزشکی، کشور را از 
واردات این محصولات اســتراتژیک بی نیاز ساخت و سر سوزن 
یک بار مصرف پزشــکی مورد نیاز ۲۰ شرکت سرنگ ساز کشور را 

تأمین نمود.
۵-۲ شرکت آواپزشک دارای هویتی مستقل نسبت به هیئت 
امنــا  بــوده، از هیچ یک از امتیــازات قانونی این هیئت اســتفاده 
ننموده، فاقد هرگونه ردیف بودجه دولتی بوده و کاملا متکی به 
درآمدهای خود از محل تولید ملزومات یک بار مصرف پزشــکی 
می باشد. این شرکت بر اساس الزامات قانونی قانون تجارت اداره 
شــده و مانند هر شــرکت خصوصی دیگری، نسبت به پرداخت 

مالیات و عوارض مرتبط با فعالیت های خود  اقدام می نماید.
۵-۳ تولید سرنگ در شــرکت آواپزشک با استفاده از مواد 
اولیــه مرغوب و با تکیه بر دانــش فنی متخصصان داخلی، با 
بالاتریــن درجه کیفیــت ممکن و قابل رقابت با انواع مشــابه 
خارجی به انجام رســیده و این شرکت بر اساس قواعد تجارت 
آزاد، کیفیت محصول را مبنای رقابت خود با سایر تولیدکنندگان 

سرنگ قرار داده است.
۶- درخصوص انجام خصوصی ســازی شرکت آواپزشک، 
لازم به ذکر اســت عرصه ســهام هر بنگاه اقتصادی مستلزم 
حصول برخی شــرایط و الزامات از جمله داشــتن صورت های 
مالی مطابق با استانداردهای حســابداری و اظهار نظر مقبول 
حســابرس مســتقل بر روی صورت های مالی می باشــد که با 
توجه به روند رو به رشد و تعالی فعالیت های شرکت آواپزشک 
درخصوص شفاف ســازی فعالیت و اســتقرار ثبات در چرخه 
اقتصادی- مالی، اقدامات اولیه جهت عرضه ســهام شــرکت 

مذکور در بازار بورس اوراق بهادار به انجام رسیده است.
۷- در خصوص مناقصات هیئــت امنای صرفه جویی ارزی، 
لازم به ذکر است این هیئت بر اساس اعلام نیاز دریافتی از وزارت 
بهداشــت نسبت به تأمین تجهیزات پزشکی با فناوری پیشرفته 
که تأمین آنها برای روندهای تشخیصی درمانی بیماران ضروری 
بوده و نبود آنها حیــات بیمار را با خطرات جبران ناپذیر مواجه 
می سازد. یا اقلامی که افزایش قیمت بی رویه آنها مراکز درمانی 
و بیماران بی بضاعت را از دسترسی به آنها محروم ساخته و نیاز 

به مدیریت قیمت دارند، اقدام می نماید.
۸- حضــور در مناقصات هیئت امنــای صرفه جویی ارزی 
محــدود به چند شــرکت خاص نبــوده، بلکه هیئــت امنای 
صرفه جویی ارزی طی ســالیان اخیر با برگــزاری بیش از هزار 
فرایند مناقصه و جلب مشــارکت بیش از ۲۵۰ شرکت بخش 
خصوصــی (مشــتمل بــر شــرکت های خصوصــی نماینده 
کمپانی های ســازنده خارجی شرکت های تولیدکننده داخلی و 
دانش بنیان) و بدون ورود تبعیض آمیز به بازار، نسبت به تأمین 

اقلام موردنیاز نظام سلامت اقدام نموده است.
۹- هیئــت امنــای صرفه جویــی ارزی جهــت حمایــت از 
شرکت های دانش بنیان در راستای اقدام و عمل به مفاد ماده ۱۰ 
«آیین نامه حمایت از تولید دانش بنیان و اشــتغال آفرین در حوزه 
ســلامت» (مصوب ســال ۱۴۰۱ هیئت محترم وزیران) و تبصره ۱ 
ماده ۲۵ آیین اجرائی « قانون حمایت از شــرکت ها و مؤسسات 
دانش بنیان»، از سال ۱۴۰۱ در همه مناقصات خود، امتیاز ارزیابی 
کیفــی برای محصــولات دانش بنیــان را با ضریــب ۱.۲ و برای 
محصولات دانش بنیان شــرکت های مســتقر در پارک های علم 
و فنــاوری و مناطق ویژه اقتصادی با ضریــب ۱.۵ اعمال نموده 
اســت. علاوه بر این، هیئت امنای صرفه جویی ارزی در راســتای 

فعال ســازی ظرفیت های نوآورانه و فناوری دانش بنیان داخلی 
در زمینه تولید ملزومات و تجهیزات پزشــکی، ســالانه فهرست 
تجهیزاتــی را که به دلیل عــدم وجود مابــازای تولید داخلی و 
دانش بنیــان، جهت رفع نیازهای کشــور، نیاز بــه تأمین از محل 
واردات دارند، جهت بررســی از لحاظ امکان بومی سازی دانش 
تولید معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری ارسال می نماید.
۱۰- در خصــوص تأمین باتــری قلبی برای بیمــاران قلبی 
لازم به ذکر اســت به علت برخی مســائل و مشکلات ناشی از 
تحریم های ناعادلانه و غیر انســانی تحمیلی به کشــورمان در 
زمینه تأمین اقلام حیاتی قلبی، هیئت امنای صرفه جویی ارزی 
در راســتای جلوگیــری از رخداد وقفه و اختــلال در روندهای 
درمانی بیماران و پیشگیری از بروز عوارض تهدیدکننده حیات 
بیماران، نســبت به جایگزین نمودن ســایر منابع تأمین کالای 
قلبی اقدام نموده و طی شــش ماهه اول ســال ۱۴۰۳، باتری 
قلبی به تعداد مکفی (آی ســی دی و پیس میکر) توسط هیئت 

امنای صرفه جویی ارزی برای بیماران تأمین شده است.
۱۱- هیئت امنای صرفه جویی ارزی جهت تسریع و تسهیل 
در امر تحویل اقلام مصرفی، به ویژه اقلام حیاتی قلبی، به مراکز 
درمانی در راستای جلوگیری از بروز وقفه و اختلال در روندهای 
درمانی بیماران، نســبت به گشایش سقف اعتبار تعهدی برای 
مراکز درمانی طــرف همکاری این هیئت اقــدام نموده و این 
مراکز تا ســقف اعتباری مذکور بدون پرداخت وجه نســبت به 
دریافت اقلام مورد نیاز از هیئت امنای صرفه جویی ارزی اقدام 
می نماینــد. با توجه بــه اینکه اصل اساســی در فعالیت های 
هیئت امنای صرفه جویی ارزی، ارائه خدمت به قاطبه شــریف 
بیماران می باشد، حتی در مواردی که سقف اعتباری مذکور پر 
شده باشد، با اعلام کتبی مراکز درمانی مبنی بر اورژانسی بودن 
وضعیــت بیمــار، هیئــت امنــای صرفه جویــی ارزی بدون 
درنظرگرفتن سقف تعهدی یاد شــده، نسبت به تحویل کالا به 

مراکز درمانی اقدام می نماید.
۱۲- فعالیــت هیئــت امنای صرفه جویــی ارزی منطبق بر 
منویات عالی زنده یاد دکتر عباس شــیبانی و به شــرح ذیل در 

حال انجام می باشد:
 تجهیز مراکز درمانی در اقصی نقاط کشــور توسط هیئت 
امنای صرفه جویی ارزی، زمینه توزیع عادلانه خدمات سلامت 
در ســطح کشور را فراهم آورده اســت. با راه اندازی این مراکز 
در دوردست ترین مناطق کشور، مردم شریف ساکن این مناطق  
می تواننــد در کمتریــن زمان ممکن به امکانات تشــخیصی و 

درمانی دسترسی داشته باشند.
 هیئت امنای صرفه جویی ارزی در راســتای فراهم  سازی 
زمینــه درمان همه بیماران در داخل کشــور در ســالیان اخیر، 
براســاس اطلاعات دریافتی از معاونت درمان وزات بهداشت 
درخصوص برخــی خدمات تشــخیصی- درمانی مــورد نیاز 
بیماران که به دلیل عدم وجود تجهیزات سرمایه ای ارائه دهنده 
این خدمات در داخل کشــور، نیاز به اعــزام بیماران به خارج 
از کشــور وجود داشــته اســت، نســبت به تأمین برخی از این 
دستگاه ها نظیر دستگاه گامانایف، دستگاه سایبرنایف، دستگاه 
پت  سی تی اســکن، دســتگاه اسپکت ســی تی، تأمین دستگاه 

سی تی آنژیوگرافی ۲۵۶ و ۳۸۴ اسلایس اقدام نموده است.
 با توجه به تعداد رو به افزایش بیماران مبتلا به نارسایی 
پیشــرفته کلیه و با درنظرگرفتن نقــش و اهمیت انجام عمل 
دیالیز در درمان این بیمــاران، هیئت امنای صرفه جویی ارزی، 
نسبت به تأمین و توزیع دســتگاه های دیالیز برای مراکز دیالیز 

سراسر کشور اقدام نموده است.
 هیئت امنای صرفه جویــی ارزی به عنوان بزرگ ترین حامی 
اعمال کاشت حلزون شــنوایی در کشور، از آغاز انجام این اعمال 
در کشور تاکنون با تأمین رایگان پروتز حلزون شنوایی برای بیماران 
ناشنوای کاندیدای عمل کاشت حلزون، در مجموع از بیش از ۱۹ 

هزار عمل کاشت حلزون  حمایت به عمل آورده است.
 حمایت هیئت امنای صرفه جویــی ارزی از اعمال پیوند 
که از آغاز انجام این اعمال در کشور  شروع شده بوده، همچنان 
ادامه داشته و این هیئت طی ســه سال گذشته از شش هزارو 

۶۳۶ بیمار مورد عمل پیوند حمایت به عمل آورده است.

ایسنا: معــاون پرستاری وزارت بهداشــت از تخصیص اعتبار سه 
هزار میلیارد تومانی برای پرداخت مطالبات ســال ۱۴۰۲ پرستاران 
خبر داد. دکتر عباس عبادی ضمن اعلام این خبر، درباره پرداخت 
مطالبات پرستاران گفت: آخر هفته گذشته، سازمان بیمه  سلامت، 
ســه هزار میلیــارد تومــان را در اختیار اداره  کل بیمه  ســلامت 
اســتان ها به منظور پرداخت مطالبات پرســتاران قرار داد. اداره  
کل بیمه  ســلامت اســتان ها درباره تخصیص اعتبار دریافتی به 
دانشگاه های علوم  پزشکی در هفته جاری اقدام  کرده اند. اعتباری 
که در اختیار دانشــگاه های علوم  پزشکی قرار می گیرد، به منظور 

پرداخت مطالبات سال ۱۴۰۲ پرستاران است.

او با بیان اینکه دانشگاه های علوم  پزشکی پرداخت مطالبات 
ســال ۱۴۰۲ پرســتاران را آغاز کرده اند، افزود: تعداد محدودی از 
دانشگاه های علوم  پزشکی پرداخت مطالبات سال ۱۴۰۳ پرستاران 
را آغــاز کرده اند؛ به نحوی که مطالبات ســال جاری پرســتاران 
تــا ماه دوم و ســوم را پرداخت  کرده اند. با تخصیص اعتبار ســه 
هزار میلیارد تومانی می توانیم مطالبات ســال گذشته پرستاران را 
تسویه  کنیم و به موضوع پرداخت مطالبات سال جاری گروه های 
پرستاری ورود کنیم. معاون پرســتاری وزارت بهداشت گفت: بنا 
بر تأکید معاون توســعه و مدیریت منابع وزارت بهداشــت، سه 
هزار میلیارد تومانی که از طریق بیمه  ســلامت به دانشــگاه های 

علوم  پزشکی پرداخت شده، به صورت بودجه نشان دار در اختیار 
پرســتاران قرار می گیرد. عبادی دربــاره آخرین وضعیت اصلاح 
ضریب ریالی اضافه کار پرســتاران اظهار کرد: وزارت بهداشــت، 
اصلاح ضریب ریالی اضافه کار پرســتاران را نهایی کرده و فرمول 
مد نظر را به «سازمان اداری و استخدامی کشور» ارسال کرده ایم. 
وزارت بهداشت، صد هزار تومان را برای اضافه کاری پرستاران در 
نظر گرفته اما مبلغ اضافه کاری پرســتاران با توجه به سابقه کار 
آنها متغیر است. اگرچه مصوبه را به سازمان اداری و استخدامی 
کشور ارسال  کرده ایم اما مصوبه مربوط به این موضوع را تاکنون 

دریافت  نکرده ایم.

سرانجام پرستاران به مطالباتشان می رسند؟


